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• Skatteetaten har laget en brevmal vi ønsker at alle kommunene 
skal bruke når dere sender forespørsel om høringsuttalelse i 
skjenke-, salgs-, og serveringsbevillingsaker

• Kommuner som bruker den nye brevmalen vil på sikt få raskere 
svar på sin forespørsel 

• Saksbehandlingstiden i dag er cirka 2-4 uker. Vi har et 
langsiktig mål om å redusere saksbehandlingstiden til 1-2 
dager

• Den nye brevmalen kan lastes ned her: 
www.skatteetaten.no/vandelsvurdering

• Brevmalen er et resultat av digitaliseringsprosjektet 
«Standardisering og automatisering av skjenkebevilling» i 
Skatteetaten

Skatteetaten reduserer saksbehandlingstiden i 
bevillingsaker

http://www.skatteetaten.no/vandelsvurdering


Ikke- standardiserte prosesser

• Vi mottar potensielt 356 ulike typer henvendelser i skjenke-, salgs-
, og serveringsbevillingsaker

• Vi mottar dem i Altinn, på epost og i brev

Manuell saksbehandling

• Vi sjekker opp et stort antall opplysninger i mange forskjellige kilder 
internt hos oss

• Alt arbeidet gjøres manuelt

• Vi sender svar til kommunene på kryptert epost

Restanser i saksbehandlingen kan skje

• Saksbehandlingstid er cirka 2-4 uker

• I pressperioder kan den komme opp i flere måneder

Problemområder i bevillingsaker



Hva er omfanget av hva vi skal digitalisere?

Maksimum konsept (ikke nå)
• Tar med hele brukerreisen fra søknad 

til svar

• «Brukeren settes i sentrum»

• Kommunesektor er hovedaktør fra 

offentlige instanser

• Andre instanser: Mattilsynet, 

Helsedirektoratet, Politi, 

Sosialtjenesten, Tollmyndighetene, 

arbeidstilsynet, likestillings- og 

diskrimineringsombudet, 

diskremineringsnemnda, 

statsforvalteren, folkeregister, 

bedrifter, andre?

• Stort prosjekt, mange aktører, ulike 

lover/forskrifter

• Krever medfinansiering eller 

satsningsforslag?

Minimum konsept  (Ja)
• Et minimumsprodukt (MVP)

• Vi lager et standard skjema som alle 

kommuner kan bruke ved forespørsel 

om høringsuttalelse i bevillingsaker

• Vi automatiserer skatteetatens 

arbeidsprosess fra «å motta 

henvendelse fra kommune» til å «gi 

svar på henvendelsen til kommune»

• Dette gir mulighet til å rydde i «eget 

hus» først

• Vi fokuserer på opplysningsplikten. 

Men hva med meldeplikten 

(alkoholloven § 1.15, 2 ledd)?

• Hva med alle de andre offentlige 

instansene, registrene, 

interessentene og arbeidsprosessene

Konsept x?

Konsept Z?

Konsept Y?



Vi sender opplysningene tilbake 

til kommunen

Vi søker opp opplysninger om 

personer og selskaper som 

kommunen har bedt om

Vi mottar forespørsel om 

høringsuttalelse fra kommunen

Kan vi standardisere måten 

kommunene henvender seg til 

oss på? Får vi til en digital 

løsning?

Kan vi lage en robot som 

automatiserer arbeidsoppgaven 

og jobber raskere og mer 

effektivt? Klarer vi å redusere 

saksbehandlingstiden?

Hvordan kan vi løse problemene?

Skal vi også forenkle og 

forbedre svarbrevene vi 

lager?  Kan vi sende brevet i 

«svar-ut-altinn» i stedet for på 

kryptert epost?



Hva har vi gjort?

Kartlegging av arbeidsprosesser i skjenkebevillingsprosessen høsten 2022

Samarbeid og workshop med kommuner i februar 2023

Presentasjon og forankring av prosjektet i Digitaliseringsutvalget i KS

Samtaler med enkelt kommuner: Oslo, Bergen, Trondheim, Stavanger, Egersund og Alstahaug kommune

Sjekket skjemamalene opp i mot lov og regelverk for universell utforming (UU)

Vi har laget en brevmal som vi ønsker at alle kommunene skal bruke når de sender forespørsel til skatteetaten

Vi har laget en side på nettsidene til skatteetaten hvor den nye brevmalen kan lastes ned

Vi har laget en ny  "svar-brevmal"

Vi utvikler nå en robot som skal bli vår nye «digitale saksbehandler»



www.skatteetaten.no/vandelsvurdering

Ny brevmal som kommunene skal bruke

http://www.skatteetaten.no/vandelsvurdering


• Vi har laget en standardisert mal som vi ønsker alle kommuner skal 
bruke. Malen gi muligheter for at roboten kan jobbe automatisk

• Less is more – vi har redusert og forenklet tekst ved hjelp av "klart 
språk" retningslinjer

• Dataminimering – vi trenger ikke all informasjon kommunene sender 
oss i dag. Vi har redusert informasjon og tar bort vedlegg

• Det ble ikke digital løsning eller altinn skjema i denne omgang. Denne 
brevmalen vil alle kommuner kunne bruke uavhengig av saks-
arkivsystem og grad av digitalisering i den enkelte kommune

• Det er viktig at kommunene skriver inn ALLE personer, virksomheter, 
selskaper vi skal finne opplysninger om

• Det er viktig at fødselsnummer skrives med 11 siffer og org.nr. med 9 
siffer. Hvis det blir feil i nummer vil ikke roboten kunne saksbehandle 
og saken vil bli manuelt behandlet

• «Type sak» er et felt som var viktig for kommunene, ikke for 
Skatteetaten. Kommunen kan legge til eget navn/valg på «type sak» 
når dere legger brevmalen inn i saks-arkivsystemet

Brevmal – forespørsel om høringsuttalelse



• Vi har begynt å bruke den nye svarbrevmalen og 
kommer til å bruke den på alle svarene vi sender til 
kommunene både fra digital og manuell saksbehandling

• Vi har gått over til å bruke tabellform i oppstillingen 
av opplysningene

• Vi har forenklet hvordan vi stiller opp opplysninger: 

• Forfalte krav: krav som ikke er betalt (restanser) per dags dato

• Reaksjoner: alle reaksjoner Skatteetaten har gitt, krav som er 
betalt, andre reaksjoner med merknader etc.

• Skatteetaten gir kun opplysninger. Det er kommunen 
som må vurdere alvorlighetsgrad i de opplysningene de 
har fått

• Termin/år vil stå forskjellig i noen av kolonnene. Dette er 
fordi vi henter data fra ulike systemer som bruker ulike 
oppsett hos oss,  02/2023 eller 2023/02. Vi får ikke 
standardisert dette oppsette enda

Svar-brevmal



Oppsummering

Vi har laget en standardisert brevmal som vi ønsker at alle kommunene skal bruke 
når dere sender forespørsel om høringsuttalelse i bevillingsaker. Når kommunen 
bruker brevmalen gir det grunnlag for digital saksbehandling i skatteetaten

Vi har laget en robot som skal digitalt saksbehandle flest mulig forespørsler fra 
kommunene. Vi har et langsiktig mål om å redusere saksbehandlingstiden til 1-2 
dager. Kommunene vil dermed få raskere svar på sin forespørsel

Vi har forenklet og forbedret «svarbrevet» som skatteetaten sender til kommunene. 
Vi ønsker at svarbrevet skal være lett å forstå for kommunene slik at de raskt og 
effektivt kan foreta vandelsvurdering i saksbehandling av bevillingsaker



Har dere spørsmål?



Helene Harris – Christensen
Forretningsutvikler
Helene.Harris-Christensen@skatteetaten.no
+47 46827154

Grete Marianne Myge
Seniorkonsulent og fagleder
Grete.Myge@skatteetaten.no
+47 95845759

Leif Morten Vågen
Underdirektør
Leif.Vagen@skatteetaten.no
+47 47234890
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